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Saxo Studienævn  

M Ø D E R E F E R A T  6. FEBRUAR 2023 

Forum Saxo Studienævn  

Møde afholdt 14. december 2022 kl. 12.30-14.30  

Sted 12.4.07  

Referent Sara Holm-Meier (SHM)  

Til stede 

Sofie Lene Bak (SLB), Lisa Marie Andersson (LMA), Per Ole Rindel 

(POR), Kristina Winther-Jacobsen (KWJ), Tine Damsholt (TD), Rikke 

Søgaard (RS), Rasmus Halsskov (RH), Philip Neie Mark Pedersen (PNP) 

Desuden deltog 

Lasse Sonne (LS), Anders Holm Rasmussen (AHR), Mikkel Bille (MB), 

Lene Kristine Christensen (LKC),  

 

Afbud fra: Anna Adsbøl Christensen, Adam Schwartz, Rune Iversen, Peter 

Edelberg 

 

Dagsorden 

1. Godkendelse af dagsorden 

2. Godkendelse af referat 

3. Meddelelser 

4. Drøftelse af scenarier for organisering af studie- og karrierevejledningen 

(bilag vedhæftet) 

5. Semesterdispensationer for S23 (ansøgning fra ETN vedhæftet) 

6. Løbende drøftelse af studiemiljøet 

KØBENHAVNS UNIVERSITET. SAXO-INSTITUTTET. Saxo Studienævnet  Karen Blixens Plads 8 København S  Tlf  DIR 35 33 57 78 FAX  MOB 35 33 57 78  nxp344@hum.ku.dk   ReF: SHM Sag:  Sagsnr. oplyses ved henv.   .



 

 

SIDE 2 AF 3 7. Drøftelse af mulige evalueringsforløb i F23 – herunder besøg af TEACH 

(bilag vedhæftet) 

8. Drøftelse af rekrutterings- og brobygningsindsatser (bilag vedhæftet)  

9. Udpegning af medlemmer til kvote 2-optagelsesudvalget (bilag 

vedhæftet) 

10. Behandling af evalueringsskema for individuelle forløb for F22 

11. Merit- og dispensationssager 

12. Evt. 

 

Ad 1) Godkendelse af dagsorden 

Dagsordenen blev godkendt. 

 

Ad 2) Godkendelse af referat 

Referatet blev godkendt med enkelte præciseringer. 

 

Ad 3) Meddelelser 

LS oplyste, at der afholdes aftagerpanelmøde mandag den 30. januar kl. 17-

20 – de nye aftagerpanelmedlemmer er fundet. Emnet for dagsorden skal 

afklares, uddannelseslandskabet kunne være en oplagt idé. LS informerer 

nærmere. 

LS orienterede om, at alle undervisere er blevet tilmeldt et Absalonrum - et 

læringsrum for digitalisering. LS mindede om, at Studienævnet har aftalt at 

afklare digitaliseringen i efteråret 2022 og i foråret 2023 se på områder, 

hvor der kan gøres mere. Vi bliver målt på digital dannelse i studieåret 

24/25.  

SLB berettede, at mundtlige specialeforsvar har været vendt i Forum for 

Studienævn og opfordrer fagene til at tage en drøftelse af mundtlige 

specialeforsvar. Det er endnu ikke afklaret, hvor timerne til det mundtlige 

forsvar skal komme fra. 

 

Ad 4) Drøftelse af scenarier for organisering af studie- og 

karrierevejledningen (bilag vedhæftet) 

SLB redegjorde for punktet. SLB mener, materialet udmønter en del 

spørgsmål. 

Herefter en diskussion af bl.a. behovet for lokal og faglig forankring. 

SLB tager drøftelserne med videre til mødet i Forum for Studienævn på 

fredag. 

 

Ad 5) Semesterdispensationer for S23 (ansøgning fra ETN vedhæftet) 

MB redegjorde for ønsket om semesterdispensationen på Etnologi – 

Studienævnet godkender.  



 

 

SIDE 3 AF 3 SHM minder om, at fristen for semesterdispensationer er før næste 

studienævnsmøde – evt. semesterdispensationer kan sendes i skriftlig høring 

i starten af januar. 

 

Ad 6) Løbende drøftelse af studiemiljøet 

RH oplyser, at blokaden på Psykologi fylder i fagrådet på Historie. 

RS berettede, at pengene fra coronamidlerne til studiemiljøerne er brugt på 

Forhistorisk Arkæologi. Det har været en god oplevelse, med bl.a.to ture, 

hvor mange førsteårsstuderende deltog. 

PNP orienterede om, at ETN kan ikke nå at bruge midlerne, så andre fag 

kan evt. bruge dem.  

 

Ad 7) Drøftelse af mulige evalueringsforløb i F23 – herunder besøg af 

TEACH (bilag vedhæftet) 

SLB redegjorde for, hvorfor der er fokus på kursusevalueringerne. 

Peder Hjort-Madsen fra TEACH fortalte lidt om, hvilke muligheder og 

formater, der er, og hvordan TEACH kan understøtte processen.  

Det aftales, at der skal være en udviklingsgruppe med VIP'ere og studerende 

- TEACH kommer med udspil til dato for et inspirationsseminar. 

 

Ad 8) Drøftelse af rekrutterings- og brobygningsindsatser (bilag 

vedhæftet)  

LS redegjorde for punktet. LS opfordrede fagene til at orientere sig i 

bilagene og tjekke hjemmesiden. 

LMA påpegede, at det er vigtigt, at sociale medier inddrages og at der linkes 

til fagrådenes instagramsider på uddannelsernes informationsside på ku.dk. 

 

Ad 9) Udpegning af medlemmer til kvote 2-optagelsesudvalget (bilag 

vedhæftet) 

KWJ melder sig som formand, SM deltager for Etnologi, LMA deltager for 

Klassisk Arkæologi. Øvrige fag melder tilbage til SLB senest den 10. 

januar. 

 

Ad 10) Behandling af evalueringsskema for individuelle forløb for F22 

Udgår 

 

Ad 11) Merit- og dispensationssager 

Ingen kommentarer til den rundsendte liste. SN følger 

dispensationsudvalgets indstilling til afslag. 

 

Ad 12) Evt. 

Der var intet til eventuelt. 
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